
Kære medlemmer 

Her kommer en sensommer hilsen, hvor bestyrelsen gerne vil give en orientering om de opgaver, 

der arbejdes med. 

Fixepuljen var der efterhånden ikke meget aktivitet i. Efter aftale med Jane Hald har RUB via 

formandskabet overtaget opgaven indtil der kommer en ny pulje. Den forventes i september 2023. 

Af de 500.000 kr. var der 135.000 kr. ubrugte. Disse kan Røsnæs stadig gøre brug af. 

Til Menighedsrådets projekt med lys på kirken var der ansøgt om 38.000 kr. Men da projektet var 

blevet 20.000 kr., er der nu godkendt en tillægsbevilling, så dette projekt kan komme i hus. 

Pengene tages af de 135.000 kr. 

På ønskelisten var også borde-bænkesæt. Der har vi søgt om et samlet beløb på 89.000 kr. Disse 

bænke skal stå ved Naturrummet, Idrætsforeningen, Karotte grunden samt ved Udekøkkenet. 

Pengene er bevilget, men skal frigives af Kommunalbestyrelsen på mødet i august. 

På Møllen kan ”Skalkværns projektet” på 800.000 kr. nu afsluttes.  

Den sidste møllevinge er nedtaget i begyndelsen af august på grund af begyndende råd (”better 

safe than sorry”). Nye vinger forventes opsat i 2024, når træet er endelig tørt. 

Til de nye møllevinger er der lovning på 500.000 kr. fra Bent O. Jørgensens Fond ved opnåelse af 

yderligere 500.000 kr. fra andre bidragsydere. Der søges stadig andre fonde. 

Der arbejdes i den kommende tid med opsætning af QR-koder på alle mølleri maskiner, så 

besøgende på egen hånd kan få oplysninger og gode historier under besøget på møllen. 

Der er et forslag/ønske om et nyt projekt med etablering af butik i den nedre del af Møllen. En 

mindre kværn, der er mere rengøringsvenlig end de store kværne. Ønsket er at sælge mel til de 

besøgende og evt. Brugsen m.fl. Prisen for projektet er 375.000 kr., hvilket der søges LAG-midler til. 

Her kan der fås 187.500 kr. – dertil eget arbejde 157.500 kr. Herefter er der en restfinansiering på 

ca. 30.000 kr., der finansieres fra andre kilder. LAG ansøgningen er indsendt. Det er aftalt, at man 

ikke vil realisere projektet, før vingerne er finansieret. 

Røsnæs Fyr besøges af mange mennesker. Der er stor indtjening, men vi har brug for flere 

fyrpassere. Vi slider lidt på ”Tordenskjolds soldater”. Derfor opfordrer vi jer og jeres omgangskreds 

til at tage vagter. Skriv en mail til Christine Brun Brandborg cbbrandborg@gmail.com , så har I 

mulighed for at tilmelde jer en vagt på et tidspunkt, hvor det passer ind i jeres planer. Vi kan 

samtidig se tilbage på en fantastisk sommer på Fyret med rekord mange besøgende. 

Vi har sponseret 2 nye Bakeoff ovne i Røsnæs Brugs. Og det glæder os at se, at salget går som 

varmt brød. 

 

Med venlig hilsen 

Bestyrelsen 
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